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P r o t o k ó ł    Nr XXIII/2009 
z sesji Rady Gminy w BliŜynie, która odbyła się w dniu 24 marca 2009 roku 

w świetlicy OSP w BliŜynie. 
 
Na ogólny stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych. Nieobecny radny 
to Sylwester Janus. 
Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

1. Pani Maria Zuba- Poseł na Sejm RP 
2. Pan Marek Gos – Członek Zarządu Województwa 
3. Pan Wojciech Fąfara – Urząd Marszałkowski 
4. Pan Zenon Nowakowski – Radny Powiatu SkarŜyskiego, Kierownik 

ARiMR w SkarŜysku-Kam. 
5. Pan Mariusz Walachnia – Wójt Gminy  
6. Pani Barbara Stachera – Sekretarz Gminy 
7. Pani Alina Ołownia – Skarbnik Gminy 
8. Pani Anna Miernik – Kierownik Referatu Rozwoju Strategicznego Gminy 
9. Pani Anna Fonfara – Radca Prawny Urzędu Gminy 
10. Pan Zdzisław Kuźdub – insp. ds. p.poŜ Urzędu Gminy 
11. Pani Anna Kowalik – obsługa Rady Gminy 
12. Pan Józef Nowak – Dyrektor Zespołu Szkół w BliŜynie 
13. Pan Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 
14. Pan Mirosław Owczarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w OdrowąŜku 
15. Pan Henryk śak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sorbinie 
16. Pani Zofia Nowak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w BliŜynie 
17. Pani Anna Jaros-Urbaniak – Dyrektor Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w BliŜynie 
18. Pani Katarzyna Skarus – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w BliŜynie 
19. Pan Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Informatora Samorządowego 

 
Zatwierdzony porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXII sesji Rady. 
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał 

podjętych na ostatniej sesji. 
4. Wystąpienia zaproszonych gości. 
5. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
6. Informacja o działalności straŜy poŜarnej za 2008 rok: 

a/ wystąpienie Wójta Gminy, 
b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 
c/ dyskusja, 
d/ przyjęcie informacji. 
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7. Informacja o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w BliŜynie 
    za 2008 rok: 
    a/ wystąpienie Kierownika GOPS w BliŜynie, 
    b/ stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych, 
    c/ dyskusja, 
    d/ przyjęcie informacji. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 
    a/ wprowadzenia regulaminu określającego wysokość dodatków i innych 
         składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich przyznawania 
         dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 
         BliŜyn, 
    b/  zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Gilów na lata 2009-2016”, 
    c/ zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Mroczków na lata 2009- 
          2016”, 
    d/ zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Ubyszów”, 
    e/ zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Wołów na lata 2009-2016”, 
    f/ zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Płaczków”, 
    g/ zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Sorbin”, 
    h/ ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych, 
    i/ wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2009, 
     j/ wydawania czasopisma samorządowego w gminie BliŜyn, 
    k/ wyraŜenia woli przystąpienia Gminy BliŜyn do Regionalnej Organizacji 
        Turystycznej Województwa Świętokrzyskiego. 
9. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 
10.Zamknięcie obrad sesji. 
 
Przebieg obrad sesji: 
Ad. 1 
Dwudziestą trzecią z kolei sesję Rady Gminy w BliŜynie otworzyła  
i poprowadziła Pani Anna LeŜańska – Przewodnicząca Rady, która po 
przywitaniu wszystkich obecnych i stwierdzeniu kworum odczytała projekt 
porządku obrad sesji. 
Poinformowała, Ŝe zgodnie z art.20 ust.5 ustawy o samorządzie gminnym Wójt 
Gminy BliŜyn wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad 
dzisiejszej sesji projektów uchwał w sprawach: 
1/ wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2009, 
2/ wydawania czasopisma samorządowego w gminie BliŜyn, 
3/ wyraŜenia woli przystąpienia Gminy BliŜyn do Regionalnej Organizacji 
Turystycznej Województwa Świętokrzyskiego. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby wniesione projekty uchwały 
rozpatrzyć w punkcie 8 jako podpunkty od i/ do k/. 
Innych wniosków ani uwag nie zgłoszono do porządku obrad sesji. 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad wnioskami Wójta: 
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1/ za wprowadzeniem w punkcie 8 w podpunkcie i/ projektu uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2009 radni opowiedzieli się 
jednogłośnie /14 głosów za/, 
2/ za wprowadzeniem w punkcie 8 w podpunkcie j/ projektu uchwały  
w sprawie wydawania czasopisma samorządowego w gminie BliŜyn 
opowiedziało się 12 radnych, 2 wstrzymało się od głosu, 
3/ za wprowadzeniem w punkcie 8 w podpunkcie k/ projektu uchwały w sprawie 
wyraŜenia woli przystąpienia Gminy BliŜyn do Regionalnej Organizacji 
Turystycznej Województwa Świętokrzyskiego opowiedzieli się radni 
jednogłośnie /14 głosów za/. 
Porządek obrad sesji wraz z przyjętymi wnioskami radni przyjęli jednogłośnie 
/14 głosów za/. 
Ad. 2 
W związku z nie zgłoszeniem uwag do protokołu z obrad XXII sesji Rady 
Przewodnicząca Rady wniosła o jego przyjęcie. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ przyjęli protokół z obrad XXII sesji Rady, 
która odbyła się  w dniu 6 lutego 2009r.  
Ad. 3 
Pan Mariusz Walachnia –Wójt Gminy BliŜyn przedstawił informację o swojej 
pracy między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na ostatniej 
sesji /informacje w załączeniu/. 
Ad. 4 
Wystąpienia zaproszonych gości: 
Pani Maria Zuba – Poseł na Sejm RP poinformowała o pracach Parlamentu 
nad ustawami dotyczącymi naszego województwa. Dotyczą one m.in. 
odrolnienia gruntów rolnych połoŜonych w miastach, jednorazowych dodatków 
do najniŜszych rent i emerytur /projekt upadł w I czytaniu/, dodatków 
prorodzinnych dla rolników i tworzenia tzw. funduszy sołeckich. 
Pan Zenon Nowakowski  poinformował, Ŝe od 15 marca Agencja 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa przyjmuje wnioski od rolników. 
Rolnicy z gminy BliŜyn  są w czołówce składających wnioski o dopłaty 
rolnicze. Ponadto radny poinformował o podjętej interwencji w sprawie budowy 
drogi BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek zwracając się do Wójta i Rady o dopilnowanie 
budowy tej drogi. 
Pan Marek Gos – Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego w swoim 
wystąpieniu stwierdził, Ŝe jego obecność na sesji jest wyrazem tego, iŜ Zarząd 
Województwa chce słuchać głosu w terenie i poznawać problemy lokalne na 
miejscu. Gmina BliŜyn bardzo aktywnie włączyła się w pozyskiwanie środków 
unijnych i takimi środkami zostały wsparte dwa waŜne zadania: budowa 
zbiornika wodnego oraz budowa kanalizacji sanitarnej. Dodał, Ŝe teraz jest czas 
na składanie wniosków na tzw. projekty miękkie tj. szkolenia, na prowadzenie 
oddziałów przedszkolnych. Kończąc swoje wystąpienie Ŝyczył udanych obrad  
i dalszych sukcesów w pracy społecznej. 



 4

Pan Mariusz Walachnia – Wójt Gminy podziękował Zarządowi Województwa 
za pieniądze, które dostanie gmina na dwie duŜe inwestycje. Ale czeka teŜ na 
dalszą pomoc m.in. na program rewitalizacji, budowę boiska, remont drogi  
w Zagórzu, funkcjonowanie przedszkoli czy promocję gminy w związku  
z jubileuszem 600-lecia  BliŜyna. Wartość zadań, na które gmina chciałaby 
pozyskać dofinansowanie opiewa na ponad 35 milionów złotych. 
Podziękowania w imieniu Rady Gminy przekazała równieŜ Pani Anna 
LeŜańska – Przewodnicząca Rady stwierdzając, Ŝe nie ma takich słów, którymi 
moŜna wyrazić podziękowania. Gmina jest bardzo wdzięczna Zarządowi 
Województwa za przyznaną pomoc.  
Wyrazem wdzięczności były wiązanki kwiatów i upominki wręczone gościom. 
Pan Marek Gos dziękując za tak miłe chwile stwierdził, Ŝe jest to zasłuŜony 
prezent na okrągłą rocznicę powstania BliŜyna. Dodał, Ŝe bez przygotowania 
dokumentów nie byłoby moŜliwe przyznanie środków. Gmina BliŜyn wykazała 
wiele odwagi i kreatywności, co zapewne przynosić będzie oczekiwane 
rezultaty. Samorząd Województwa jest powaŜnym partnerem, chce przeznaczać 
pieniądze na tereny zaniedbane, wiejskie gdzie widoczna jest determinacja  
w sięganiu po pieniądze unijne. 
Wójt  dodał, Ŝe gmina BliŜyn jest zachłanna na środki. Część środków juŜ 
otrzymała a na wiele zadań są opracowane dokumenty m.in. na realizację 
centrum BliŜyna w ramach odnowy wsi, budowę wodociągu w Górkach, na 
który zostanie ogłoszony przetarg po zgłoszeniu go do PROW. Wójt 
poinformował, Ŝe gmina BliŜyn przeprowadza referendum by przejąć od 
właścicieli nieruchomości obowiązek w zakresie pozbywania się odpadów 
komunalnych. Gmina BliŜyn jest gminą z ambicjami turystycznymi. Wójt 
podziękował równieŜ radnym za wsparcie jego działań. 
Pani Maria Zuba stwierdziła, Ŝe zdolność sięgania po pieniądze unijne nie jest 
jednakowa. Podziękowania za samą determinację naleŜą się równieŜ radnym, 
którzy sięgają po te pieniądze. Gratulowała takŜe Wójtowi pracowników, którzy 
te wnioski przygotowują bo jest to niełatwe zadanie. 
Pan Józef Nowak – Dyrektor Zespołu Szkół w BliŜynie ubolewa nad tym, Ŝe na 
dzisiejszej sesji nie ma uczniów, młodzieŜy dla których sesja byłaby lekcją 
wychowania obywatelskiego. Dlatego złoŜył prośbę aby zapraszać młodzieŜ na 
sesje. śyczył samorządowi wielu sukcesów gospodarczych. 
Ad. 5 
Interpelacje  i zapytania radnych: 
Pan Mieczysław Bąk – korzystając z uroczystej chwili i obecności gości 
zwrócił się do Pana Marszałka o pomoc w przyznaniu środków na budowę 
wodociągu w Górkach. Nabór wniosków w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich rozpocznie się 1 kwietnia. Gmina BliŜyn została 
zwodociągowania w 78%. Teren sołectwa Górki jest rozległy, mieszkańcy 
dotkliwie odczuwają brak wody dlatego radny apelował o wsparcie 
mieszkańców oczekujących na wodociąg. PoniewaŜ sprawa wodociągu jest 
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priorytetem radny prosił o zgłoszenie tego zadania do programu PROW  
i ogłoszenie przetargu. Ponadto radny prosił Wójta o interwencję w Agencji 
Nieruchomości Rolnych, która wyprzedaje naleŜące do niej działki na terenie 
gminy. Radny uwaŜa, Ŝe naleŜy wystąpić do Agencji o nieodpłatne przejęcie 
gruntów, szczególnie na terenach zalewowych bądź mogącym słuŜyć innym 
zadaniom inwestycyjnym realizowanym na terenie gminy. Pan Mieczysław Bąk 
nawiązał równieŜ do budowy drogi Górki-Gilów. Na początku droga ta miała 
być robiona do BliŜyna, jednak po wielu staraniach udało się dołączyć Gilów  
i Górki. Podziękowania za pomoc naleŜą się Pani Poseł Marii Zubie, Panom 
Posłom: Andrzejowi Bętkowskiemu i Przemysławowi Gosiewskiemu, jak 
równieŜ Wójtowi Gminy, Pani Annie Miernik, Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad w Kielcach i w Warszawie. Będzie to droga  
z prawdziwego zdarzenia: z podbudową 0,5m oraz 16cm warstwą asfaltową, 
zostanie poszerzona o 1 m. Istniejące chodniki zostaną rozebrane i wybudowane 
nowe, równieŜ udało się sfinalizować budowę zatok autobusowych. Zadanie to 
ma być wykonane do 31 lipca.  
Pani ElŜbieta Karpińska podziękowała straŜakom z Wołowa, dzięki którym 
udało się u źródeł zaŜegnać niebezpieczny poŜar. Prosiła takŜe Zenona 
Nowakowskiego o interwencję w Starostwie w sprawie remontu drogi 
powiatowej w Wołowie /tzw. Stary Gostków/ gdzie nie ma dojazdu do  
14 domostw. Prosiła równieŜ o to, aby z Urzędu Gminy wyszło pismo 
popierające prośbę mieszkańców o remont tej drogi. Słowa uznania, pochwały  
i podziękowania radna skierowała do Wójta i jego zespołu pracowników a takŜe 
do posłów i władz wojewódzkich. 
Pan Ryszard Olejarz zapytał Wójta, kiedy zostanie ogłoszony przetarg na 
sprzedaŜ działek w Nowym OdrowąŜku.  
Odpowiedzi na powyŜsze pytania udzielił Wójt. Nawiązując do wypowiedzi 
Pana Bąka stwierdził Ŝartobliwie, Ŝe wypowiedź tą odebrał jakby radny był 
projektantem budowy drogi. Odbył się juŜ przetarg na odcinek drogi Górki-
Gilów. Chodniki będą rozbierane i kostkę brukową będzie mogła gmina 
wykorzystać na swoje potrzeby dlatego są one zbierane. JeŜeli chodzi  
o przejęcie działek z Agencji Nieruchomości Rolnych to musi być opracowany 
plan zagospodarowania przestrzennego i projekt na zadanie to wtedy moŜna 
przejąć działki nieodpłatnie. Pismo Pani Karpińskiej w sprawie remontu drogi  
w Starym Gostkowie zostało przesłane do Powiatu, który roboty cząstkowe na 
drogach będzie uruchamiał z początkiem kwietnia. Procedura przetargowa na 
sprzedaŜ działek w Nowym OdrowąŜku zostanie uruchomiona po powrocie 
pracownika ze zwolnienia lekarskiego. Obecnie kończą się prace nad budową 
oświetlenia ulicznego na tym odcinku drogi. Droga BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek 
zostanie zgłoszona przez Powiat do programu rządowego tzw. „schetynówki”. 
W ramach robót cząstkowych będą wykonywane prace zapewniające 
przejezdność tej drogi od centrum Sorbina w kierunku OdrowąŜka. Wójt 
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poinformował równieŜ, Ŝe jest okazja aby do tego programu weszła realizacja 
drogi do Ubyszowa.  
Pani Aleksandra Milanowska prosiła równieŜ o zgłoszenie drogi Nr 197 
zniszczonej po powodzi w 2002r. do programu rządowego tzw. „schetynówki”. 
Radna nawiązała takŜe do przejmowanej nieodpłatnie z Agencji Nieruchomości 
działki w Brześciu. Poinformowano radną, Ŝe w tej sprawie nie wpłynęły 
dokumenty z Urzędu Gminy dlatego Pani Milanowska prosiła o wyjaśnienie  
sprawy. Ponadto radna prosiła przedstawiciela Powiatu o interwencję w sprawie 
naprawy drogi powiatowej w Brześciu od zakrętu do skrzyŜowania. Do tej pory 
sprawa kończy się tylko na obietnicach. 
Pani Halina Fidor nawiązała do budowy drogi BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek, przy 
której będzie wykonywany chodnik w Zbrojowie i w części Sorbina. Przy 
ul.Langiewicza ma zostać równieŜ wykonany chodnik. Radna uwaŜa, Ŝe budowa 
chodników na części tej drogi nie będzie ani efektownym ani dobrym 
rozwiązaniem. Dlatego radna prosiła o rozwaŜenie wykonania poboczy na 
całości drogi od BliŜyna do OdrowąŜka oraz wykonanie zatok autobusowych. 
Zwróciła się równieŜ do Pana Zenona Nowakowskiego o interwencję w zakresie 
obiecanego przez Powiat remontu drogi w Jastrzębi oraz w Zbrojowie do tzw. 
przysiółka Łazik. 
Pan Jarosław Bednarz interweniował z kolei w sprawie remontu drogi  
w Kucębowie Dolnym ze względu na bardzo zły stan techniczny tej drogi. 
Pan Mieczysław Bąk przeprosił za swoją wypowiedź jeŜeli została ona 
odebrana jakoby wypowiadał się w roli projektanta drogi Górki –Gilów. 
JednakŜe radny uwaŜa, Ŝe jego skromna osoba trochę pomogła przy 
podejmowaniu decyzji o remoncie tej drogi. Jest to równieŜ zasługa osób, które 
wymienił we wcześniejszej wypowiedzi. Dzisiaj tak naprawdę nie jest waŜne 
kto załatwił budowę tej drogi natomiast jest waŜne Ŝe będzie ona realizowana 
przede wszystkim dzięki pomocy ludzi dobrej woli. 
Odnosząc się budowy drogi Nr 197 w Brześciu Wójt wyjaśnił, Ŝe będzie 
przeprowadzony jej remont przy wiosennych naprawach cząstkowych. Według 
oceny Wójta droga ta nie posiada odpowiednich parametrów by mogła zostać 
zgłoszona do „schetynówki” ale próby takie moŜna podjąć. W sprawie 
nieodpłatnego przejęcia działki przy altanie w Brześciu taka moŜliwość istnieje 
po przekazaniu projektu zagospodarowania działki, w przeciwnym wypadku 
gmina moŜe ją tylko kupić. JeŜeli chodzi o wykonanie poboczy na całym 
odcinku drogi BliŜyn-Sorbin-OdrowąŜek to Wójt uwaŜa to za dobry pomysł ale 
na pewno kosztowny. Starostwo będąc na spotkaniu w Urzędzie Gminy nie 
dopowiedziało czy te pobocza wykonają na całości drogi. Remont drogi  
w Kucębowie Dolnym ma wejść do budŜetu powiatu w przyszłym roku. 
W związku z moŜliwością przejęcia od Agencji Nieruchomości działek po 
przekazaniu projektów ich zagospodarowania Pan Jarosław Bednarz 
zaproponował wyrywkowe wykonywanie planów zagospodarowania działek by 
móc je przejąć. 
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Ad. 6 
Informację o działalności straŜy  poŜarnej za 2008 rok przedstawił Pan 
Zdzisław Kuźdub– komendant gminny OSP /informacja w załączeniu/. 
Komendant stwierdził, Ŝe jednostki OSP są mobilne, odznaczają się duŜą 
dyspozycyjnością. Podziękował Radzie za Ŝyczliwość, za środki przyznawane 
corocznie dla straŜy a takŜe za wsparcie finansowe zakupu samochodu 
straŜackiego dla OSP BliŜyn. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
przedstawiła Pani Halina Fidor– Przewodnicząca Komisji. Komisja dokonała 
analizy informacji o działalności straŜy poŜarnej za 2008 rok i składa 
podziękowania straŜakom za ich działalność Ŝycząc dalszego rozwoju  
i wielu sukcesów. Nawiązując do sukcesów naleŜy podkreślić pomoc straŜaków 
podczas skaŜenia wody. Na uwagę zasługuje równieŜ działalność 
MłodzieŜowych DruŜyn PoŜarniczych. W ubiegłym roku dziewczęta z MDP  
w Sorbinie zajęły III miejsce w województwie. Jedynie Komisja uwaŜa, aby 
wzmocnić działalność w zakresie pozyskania środków finansowych przez straŜe 
w Nowym OdrowąŜku i w Nowkach. Ponadto w sprawozdaniu na stronie 2  
w przyczynach poŜarów dwukrotnie wymieniono zapis – wady środków 
transportu. Komisja pozytywnie oceniła działalność straŜy poŜarnej w roku 
2008. PowyŜsze stanowisko Komisja przyjęła jednogłośnie /5 głosów za/. 
Dyskusja 
Pan Jarosław Bednarz uznał wzywanie straŜy w przypadkach nietypowego 
zachowania zwierząt i owadów w większości za nieuzasadnione bo tak 
naprawdę to sami mieszkańcy nie potrafią się zachować właściwie. 
Pan Mieczysław Bąk podziękował Panu Zdzisławowi Kuźdubowi za pracę  
i działalność na rzecz straŜy. Nie byłoby sukcesów gdyby straŜ nie miała lidera 
takiego właśnie jak Pan Kuźdub. 
Pan Jacek Krzepkowski podkreślił fakt działań straŜaków w zakresie 
pozyskiwania środków pozabudŜetowych na funkcjonowanie świetlic. 
Wójt  nawiązał do zakupu samochodu straŜackiego dla OSP BliŜyn stwierdzając 
Ŝe jest to duŜy sukces biorąc pod uwagę fakt, Ŝe inne samorządy teŜ o to 
zabiegały. Biorąc pod uwagę wartość samochodu wynoszącą 600tys.zł to udział 
gminy jest niezbyt nieduŜy. W straŜnicach: w BliŜynie i w Sorbinie została 
uruchomiona działalność świetlicowa, jest sprzęt komputerowy, stół bilardowy, 
telewizja satelitarna. W Nowym OdrowąŜku rzeczywiście moŜna wzmocnić 
działalność straŜy biorąc pod uwagę do dyspozycji dość dobry obiekt straŜnicy. 
W Wołowie być moŜe w ramach planu odnowy wsi zostaną uruchomione pewne 
działania. Kończąc swoją wypowiedź Wójt stwierdził, Ŝe środki które Rada 
przyznaje na ochronę przeciwpoŜarową nie są zmarnowane. Są widoczne 
sukcesy a straŜakom naleŜą się podziękowania za ich pracę. 
Pan Zdzisław Kuźdub obiecał przekazać prezesom i członkom straŜy 
podziękowania, które dziś złoŜono na sesji.  
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Podsumowaniem powyŜszej dyskusji było jednogłośne /14 głosów za/ przyjęcie 
informacji o działalności straŜy  poŜarnej za 2008 rok. 
Ad. 7 
Informację o działalności GOPS za 2008 rok przedstawiła Pani Zofia Nowak – 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w BliŜynie /informacja  
w załączeniu/.  
Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Społecznych i Socjalnych 
przedstawiła Pani Halina Fidor– Przewodnicząca Komisji. Odnośnie 
działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w BliŜynie za 2008 rok 
Komisja złoŜyła podziękowania Kierownikowi i Pracownikom GOPS za pracę  
i udzielaną pomoc potrzebującym. RównieŜ słowa podziękowania i uznania 
Komisja skierowała za pracę na rzecz osób starszych w szczególności poprzez 
powstanie Klubu Seniora i jego prowadzenie. Działalność tego klubu cieszy się 
duŜym zainteresowaniem i powinna być nadal kontynuowana. Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w BliŜynie wykazuje duŜe zainteresowanie pozyskaniem 
środków zewnętrznych o czym świadczy realizacja programów unijnych m.in. 
Programu Operacyjnego - Kapitał ludzki. Komisja pozytywnie oceniła 
działalność GOPS w BliŜynie za 2008 rok. PowyŜsze stanowisko Komisja 
przyjęła jednogłośnie /5 głosów za/. 
Dyskusja  
Pani Ewa Łukomska podziękowała Pani Zofii Nowak za prowadzoną 
działalność Klubu Seniora „Emeryt” prosząc o kontynuowanie tej działalności 
ze względu na szerokie zainteresowanie. 
Pan Ryszard Olejarz zapytał dlaczego do informacji o działalności GOPS nie 
dołączono tabelki jak to miało miejsce w latach poprzednich według 
miejscowości i ilości osób korzystających z pomocy społecznej. 
Całemu zespołowi GOPS-u podziękowania za pracę złoŜył Pan Jacek 
Krzepkowski. Stwierdził, Ŝe spadek ilości zasiłków wynika z wnikliwego ich 
badania.  
Pan Mieczysław Bąk apelował o podjęcie działań prorodzinnych by więcej 
rodziło się dzieci a takŜe by ludzi młodych zatrzymać w naszej gminie, by 
masowo jej nie opuszczali. Obecnie w poszczególnych miejscowościach 
praktycznie nie ma dzieci i młodzieŜy, ludzie się starzeją, stajemy się gminą 
ludzi w podeszłym wieku. Nawiązując do działalności Klubu Seniora radny 
widziałby potrzebę stworzenia takich klubów w innych sołectwach. 
Pani Anna LeŜańska poinformowała o moŜliwości zatrudnienia przy pracach 
drogowych na E-7 pod Kielcami. Informacje w tej sprawie moŜna uzyskać  
w SkarŜyskiej Strefie Gospodarczej na ul.Legionów 122. Poszukują do pracy 
500 osób. Przewodnicząca poinformowała równieŜ o przywiezionej Ŝywności  
z Banku śywności i zgłaszanie rodzin biednych, wielodzietnych w celu jej 
rozdzielenia. 
Pracę Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w BliŜynie docenił równieŜ Wójt 
Gminy. Ośrodek pozyskuje środki unijne. Działania prorodzinne Wójt uwaŜa za 
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jak najbardziej słuszne. Gmina chce uruchomić przedszkole. RównieŜ poprawie 
ulegają warunki w szkołach. Przy szkole ma zostać wybudowane boisko  
w ramach programu Orlik. Poprawa warunków byłaby zachętą by dzieci  
z Bugaja i Wołowa uczęszczały do bliŜyńskiej szkoły. Wójt dodał, Ŝe rok 2009 
jest rokiem pracy socjalnej. Wójt stwierdził, Ŝe częściowa blokada środków jest 
tymczasowa i w połowie roku środki zostaną odblokowane by pomoc trafiła do 
potrzebujących. 
Pani Zofia Nowak odnosząc się do braku tabelki obrazującej sołectwami ilość 
przyznanych zasiłków była zestawieniem niezbyt zdrowym. JeŜeli radny chce 
uzyskać takie informacje to zostaną mu podane. Pani Kierownik apelowała by 
jak najwięcej naszych mieszkańców zatrudniać do prac interwencyjnych co 
przyczyni się teŜ do spadku udzielanej pomocy przez GOPS. 
Wójt dodał, Ŝe w gminie BliŜyn miała miejsce sytuacja Ŝe po interwencji 
rodziny ze SkarŜyska uratowano Ŝycie ludzkie. Dlatego apelował do radnych, 
sołtysów by zgłaszali sytuacje gdzie naprawdę się źle dzieje. 
Podsumowaniem powyŜszej dyskusji było jednogłośne /14 głosów za/ przyjęcie 
informacji o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w BliŜynie za 
2008 rok. 
Ad. 8 
a/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia regulaminu 
określającego wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia oraz 
szczegółowe warunki ich przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych  
w szkołach prowadzonych przez Gminę BliŜyn odczytała Pani Barbara 
Stachera – Sekretarz Gminy. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ odstąpili od odczytania treści załącznika do 
uchwały którym jest treść Regulaminu. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXIII/147/2009  
w sprawie wprowadzenia regulaminu określającego wysokość dodatków  
i innych składników wynagrodzenia oraz szczegółowe warunki ich 
przyznawania dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 
przez Gminę BliŜyn. 
Przewodnicząca Rady przekazała podziękowania dla Rady od związków 
zawodowych za przedłoŜony im regulamin, który przyjęli z zadowoleniem. 
b/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Gilów na lata 2009-2016” odczytała Pani Barbara 
Stachera – Sekretarz Gminy. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ opowiedzieli się za odstąpieniem od 
odczytania treści załącznika do uchwały którym jest Plan Odnowy 
Miejscowości Gilów na lata 2009-2016. 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXIII/148/2009  
w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Gilów na lata 2009-
2016”.  
c/  
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Mroczków na lata 2009-2016” odczytała Pani Barbara 
Stachera – Sekretarz Gminy. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ odstąpili od odczytania treści załącznika do 
uchwały którym jest Plan Odnowy Miejscowości Mroczków na lata 2009-2016. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXIII/149/2009  
w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Mroczków na lata 
2009-2016”. 
d/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Ubyszów” odczytała Pani Barbara Stachera – 
Sekretarz Gminy. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ opowiedzieli się za odstąpieniem od 
odczytania treści załącznika do uchwały którym jest Plan Odnowy 
Miejscowości Ubyszów. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXIII/150/2009  
w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Ubyszów”.  
e/  
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Wołów na lata 2009-2016” odczytała Pani Barbara 
Stachera – Sekretarz Gminy. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ odstąpili od odczytania treści załącznika do 
uchwały którym jest Plan Odnowy Miejscowości Wołów. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXIII/151/2009  
w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  Wołów na lata 
2009-2016”. 
f/  
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Płaczków” odczytała Pani Barbara Stachera – 
Sekretarz Gminy. 



 11

Radni jednogłośnie /14 głosów za/ opowiedzieli się za odstąpieniem od 
odczytania treści załącznika do uchwały którym jest Plan Odnowy 
Miejscowości Płaczków. 
 
Stanowisko Komisji Rewizyjnej przedstawił Pan Jacek Krzepkowski  - 
Przewodniczący Komisji. Ze względu na brak określenia lat na które uchwala 
się plan Komisja wnosi o  ich uzupełnienie tj. w nagłówku uchwały oraz w § 1 
ust.1 nazwę „Plan Odnowy Miejscowości Płaczków” uzupełnić „na lata 2009-
2016”. Wniosek ten Komisja przyjęła jednogłośnie /4 głosy za/. Takim samym 
wynikiem głosowania przyjęła projekt uchwały łącznie z poprawką.                                                                                                                                                                                                                
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe pozostałe komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Ze względu na brak innych uwag do projektu uchwały Przewodnicząca 
przystąpiła do głosowania poprawki Komisji Rewizyjnej: 
Za dopisaniem w nagłówku uchwały oraz w § 1 ust.1 w nazwie „Plan 
Odnowy Miejscowości Płaczków” zwrotu „na lata 2009-2016” opowiedzieli się 
radni jednogłośnie /14 głosów za/. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXIII/152/2009  
w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  Płaczków na lata 
2009-2016” łącznie z przyjętymi poprawkami. 
g/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia „Planu 
Odnowy Miejscowości Sorbin” odczytała Pani Barbara Stachera – Sekretarz 
Gminy. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ odstąpili od odczytania treści załącznika do 
uchwały którym jest Plan Odnowy Miejscowości Sorbin. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe pozostałe komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Wójt  podziękował radnym, sołtysom, mieszkańcom, którzy byli zaangaŜowani 
w pisanie programów za włoŜony ogromny wkład pracy. Nie ma gminy  
w województwie która uchwaliła tak duŜo planów, oby tylko udała się ich 
realizacja. 
Do podziękowań dołączyła się Pani Anna LeŜańska – Przewodnicząca Rady. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXIII/153/2009  
w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości  Sorbin”. 
Z przyczyn usprawiedliwionych w pkt 8 h/ nieobecny był radny Jarosław 
Bednarz. 
h/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie ustalenia przebiegu 
istniejących dróg gminnych odczytała Pani Barbara Stachera – Sekretarz 
Gminy. W trakcie czytania uzasadnienia wyniknął błąd w numeracji rzymskiej 
uchwały, który naleŜy poprawić. 
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Radni jednogłośnie /13 głosów za/ odstąpili od odczytania treści załącznika do 
uchwały, którym jest przebieg dróg gminnych. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXIII/154/2009  
w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych.  
i/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia zmian  
w budŜecie gminy na rok 2009 odczytała Pani Alina Ołownia – Skarbnik 
Gminy. 
Stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Pan Tomasz Pela – Przewodniczący Komisji. Komisja 
wniosła o zmianę brzmienia uzasadnienia do uchwały dotyczącego pierwszego 
zdania działu 010 – Rolnictwo i łowiectwo ze względu na niejednoznaczną 
interpretację dotychczasowego zapisu z którego moŜe wynikać Ŝe środki 
150tys.zł przeznacza  się nie na zadanie a na uaktualnienie kosztorysu 
inwestorskiego. Dlatego Komisja proponuje następujący nowy zapis: „w dziale 
010 – Rolnictwo i łowiectwo w związku z uaktualnieniem kosztorysów 
inwestorskich na poszczególne części projektu zwiększa się plan środków na 
wydatki majątkowe o kwotę 150.000zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 
projektu pn. Zagospodarowanie przestrzeni publicznej centrum wsi BliŜyn  
z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007- 2013”. 
Wniosek powyŜszy został przyjęty przez Komisję jednogłośnie /5 głosów za/. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 
zmian w budŜecie gminy na rok 2009 łącznie z przyjętą powyŜej poprawką  
/5 głosów za/. 
W trakcie czytania uzasadnienia wyniknął błąd dotyczący zapisu w tym samym 
dziale 010 przy powoływaniu się na nazwę zadania prawidłowo zapisanego  
w załączniku Nr 3 w lp.8. a nieprawidłowo zapisanego w uzasadnieniu do 
uchwały. W uzasadnieniu zapisano nazwę zadania „Rewitalizacja centrum wsi 
BliŜyn” a powinno być „Zagospodarowanie przestrzeni publicznej centrum wsi 
BliŜyn /2006-2009/”. W związku z powyŜszym Wójt  wniósł o sprostowanie 
nazwy zadania w lp.8. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe pozostałe Komisje Rady 
zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 
Dyskusja 
Pan Jarosław Bednarz nawiązał do środków w wysokości 20tys.zł 
przyznanych na wykonanie tablic informacyjnych w sołectwach. Radny uwaŜa, 
Ŝe przynajmniej na trasie BliŜyn – OdrowąŜek tablice ogłoszeniowe są  
w niezłym stanie dlatego środki moŜna  przeznaczyć na inne cele. TakŜe 
proponuje się środki w wysokości 24tys.zł na wydawanie czasopisma 
samorządowego a mógłby pozostać wydawany jak do tej pory informator 
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samorządowy niewielkim nakładem finansowym. Radny uwaŜa, Ŝe za te 
pieniądze moŜna zrobić powaŜną inwestycję. 
Pani Anna LeŜańska stwierdziła, Ŝe zakup tablic wynika z potrzeb zgłaszanych 
przez sołectwa a są takie które tablic nie mają. Dla małych sołectw proponuje 
się po jednej tablicy a dla większych po dwie tablice. 
Pani Halina Fidor uwaŜa, Ŝe jeŜeli w sołectwach są tablice to tylko świadczy  
o  zaradności sołtysów. JednakŜe zdaniem radnej albo wszyscy sołtysi wykonają 
tablice we własnym zakresie albo wszystkim te tablice zostaną zrobione. 
Pan Ryszard Olejarz nawiązał do funkcjonowania MKS i środków, które 
dodatkowo przyznaje się w budŜecie. Ze względu na wyjazd „13”-ki o godz.7 
rano ze SkarŜyska w dni wolne od pracy osoby pracujące do tej godziny nie 
mogą zdąŜyć na ten kurs. Dlatego radny prosi o przesunięcie wyjazdu autobusu 
tak by osoby powracające z pracy mogły zdąŜyć na ten kurs. Temat ten radny 
zgłaszał na dwóch komisjach. 
Odpowiedzi na powyŜsze zapytania udzielił Wójt wyjaśniając, Ŝe w sołectwach 
tablice nie są zbyt ładne, kaŜda inna. Wójt zamierza wykonać tablice stylowe, 
drewniane w ilości około 40 szt. co wyglądałoby estetycznie. Odnośnie 
funkcjonowania MKS Wójt obiecał zakończyć uzgodnienia. Priorytetem będzie 
zapewnienie dojazdu do pracy i z pracy w dni wolne. JeŜeli przy tym uda się 
równieŜ dopasować dojazd na msze to będzie dobrze. 
Pani Aleksandra Milanowska zgłosiła uwagę odnośnie kursowania linii Nr 4 
w dni robocze, która wcześniej była tuŜ po godzinie ósmej rano a obecnie 
kursuje przed godziną dziewiątą. Wcześniejszy kurs był bardziej dogodny dla 
mieszkańców a takŜe młodzieŜy dojeŜdŜającej do szkół. 
Wójt wyjaśnił, Ŝe kurs autobusu linii Nr 4 to powrót gimbusa i tego nie da się 
zmienić a Przewodnicząca Rady dodała, Ŝe w uzgodnieniu z MKS kierowca 
ma zabierać ludzi oczekujących na przystankach. 
Pan Jacek Krzepkowski nawiązał do rozbieŜności lat w nagłówku załącznika 
Nr 3 /są to lata 2009-2011/ a zadaniem w lp.8 które ma przypisane lata 2006-
2009. 
Pani Alina Ołownia wyjaśniła, Ŝe zapisy są prawidłowe . Limity wydatków na 
wieloletnie programy inwestycyjne ustalone zostały na lata 2009-2011 natomiast 
w lp.8 ustalono rozpiętość czasową zadania inwestycyjnego. 
Przewodnicząca Rady w pierwszej kolejności przystąpiła do przegłosowania 
poprawki zgłoszonej przez Wójta a dotyczyła ona zmiany w uzasadnieniu  
w dziale 010 nazwy zadania w lp. 8 z: „Rewitalizacja centrum wsi BliŜyn” na 
brzmienie: „Zagospodarowanie przestrzeni publicznej centrum wsi BliŜyn 
/2006-2009/ 
Za powyŜszą poprawką radni opowiedzieli się jednogłośnie /14 głosów za/. 
Kolejna poprawka została wniesiona przez Komisję ds. Infrastruktury 
Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska a polega na ustaleniu nowej 
treści uzasadnienia do działu 010 - zdania pierwszego. 
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Nowa treść zapisu brzmi: „w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo w związku  
z uaktualnieniem kosztorysów inwestorskich na poszczególne części projektu 
zwiększa się plan środków na wydatki majątkowe o kwotę 150.000zł  
z przeznaczeniem na dofinansowanie projektu pn. Zagospodarowanie 
przestrzeni publicznej centrum wsi BliŜyn z Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007- 2013”. 
Za przyjęciem nowej treści w powyŜszym brzmieniu opowiedzieli się wszyscy 
radni /14 głosów za/. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXIII/155/2009  
w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie gminy na rok 2009 łącznie  
z przyjętymi zmianami do treści uzasadnienia. 
j/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wydawania czasopisma 
samorządowego w gminie BliŜyn odczytała Pani Barbara Stachera – Sekretarz 
Gminy.  
Stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawił Pan Tomasz Pela – Przewodniczący Komisji.  
Na posiedzeniu Komisji Pan Ryszard Olejarz uznał opracowany projekt 
uchwały za niezgodny z prawem prasowym. Radny uwaŜa, Ŝe wydawanie 
gazety wymaga rejestracji. Gmina nie moŜe wydawać gazety. Radnemu równieŜ 
nie odpowiada zapis § 4 ust.3 mówiący o tym, Ŝe redaktora naczelnego 
wskazuje Wójt. Słowo wskazuje radny uznał za zwrot stosowany  
i praktykowany w dawnych czasach komunistycznych . 
Pani Barbara Stachera wyjaśniła, Ŝe zgodnie z art.5b – Prawa prasowego 
jednostki organizacyjne mogą wydawać czasopisma. Kwestia nazewnictwa 
moŜe zostać rozwiązana poprzez zastąpienie zwrotu gazeta zwrotem 
czasopismo. RównieŜ słowo wskazuje moŜe zostać zastąpione słowem  
o podobnym znaczeniu.  
W dyskusji poruszono równieŜ sprawę powołania Rady Programowej jako 
organu opiniodawczo-doradczego Redaktora Naczelnego. 
Pani Sekretarz wyjaśniła, Ŝe taka Rada moŜe zostać powołana, jednakŜe będzie 
stanowiło to obciąŜenie dla osób wchodzących w jej skład a tak naprawdę radni 
mogą zgłaszać swoje propozycje artykułów do umieszczenia w gazecie. 
Pan Jarosław Bednarz złoŜył wniosek o wykreślenie § 5 który mówi o utracie 
mocy obowiązującej dotychczasowej uchwały. Radny uwaŜa, Ŝe uchwała nie 
powinna utracić mocy by w miarę potrzeby mógł być wydawany Informator 
Samorządowy, który pochłaniał czas osób redagujących jego treść ale nie 
pochłaniał środków finansowych. Były to tylko koszty papieru, ksero. 
Wniosek powyŜszy nie został przyjęty przez Komisję /2 głosy za, 3 przeciwko/. 
Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie wydawania 
czasopisma samorządowego w gminie BliŜyn /3 głosy za, 1 przeciwko, 1 wstrz. 
się/. 
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Stanowisko Komisji BudŜetowo-Finansowej, Rozwoju Gospodarczego  
i Gospodarki Gminy przedstawiła Pani Ewa Łukomska – Przewodnicząca 
Komisji. Na posiedzeniu Komisji Pan Mieczysław Bąk złoŜył wniosek  
o skreślenie § 5 z tego względu by dotychczasowa uchwała nie utraciła mocy 
obowiązującej. Wydawanie informatora rozpoczęło się w kwietniu 2000r.  
i w 2010 roku przypadać będzie 10-lecie jego wydawania. Radny uwaŜa, by 
nadal ukazywały się informatory w niewielkiej ilości choćby dla uczczenia 
rocznicy jego powstania a koszty wydawania są niewielkie. Wniosek powyŜszy 
został przyjęty przez Komisję – 3 głosy za, 2 wstrz. się. Ponadto radny 
poinformował, Ŝe na 10-lecie informatora chciałby opracować skrypt który 
zawierałby dane dot. składu Rady, komisji, wójtów, sołtysów, dyrektorów 
jednostek organizacyjnych, waŜniejszych uchwał, wydarzeń w danej kadencji. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały łącznie z przyjętym 
wnioskiem – 3 głosy, 2 wstrz. się. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe pozostałe komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Dyskusja 
Pan Jarosław Bednarz uwaŜa, Ŝe Rada będzie podejmować uchwałę  
o wydawaniu czasopisma samorządowego a tak naprawdę to juŜ ono 
funkcjonuje o czym świadczy obecność Redaktora. Radny zwrócił się z prośbą  
o wykreślenie § 5 i wydawanie nadal informatora samorządowego. Przez 
poprzednią kadencję przez 4 lata informator redagował radny Mieczysław Bąk 
przy niewielkich kosztach finansowych dlatego dalej powinna być ta forma 
kontynuowana. 
Pan Mieczysław Bąk stwierdził, Ŝe bardzo mu się podoba wydawana gazeta 
samorządowa i dobrze Ŝe będzie wydawana. JednakŜe ten informator, który 
powstał w 2000 roku teŜ ma swoich czytelników. Radny uwaŜa, ze informacje 
nie będą się dublować, zostaną pominięte te, które znajdą odbicie w gazecie. 
Dodał, Ŝe nie wszystkim podobała się katecheza, ale nie ma co walczyć  
z Bogiem bo wiara trwa wieki. ZbliŜają się obchody 600-lecia BliŜyna które 
zbiegną się równieŜ z 10-leciem wydawania informatora.  Radny uwaŜa, Ŝe 
wydawanie maksymalnie 2 informatorów rocznie wystarczyłoby w zupełności 
by poinformować mieszkańców o działaniach Rady. Radny chciałby 
informatory od 2000 roku wydać w formie skryptu. W tej sprawie zwrócił się do 
Wójta o udostępnienie informacji kto w tym czasie był radnym, jakie działały 
komisje, jakie były najwaŜniejsze wydarzenia. Skrypt taki wydany w ilości 
około 100egz. byłby zbiorem informacji dla potomnych. Często studenci piszą 
prace i szukają takich danych a byłyby one zebrane w jedną całość. Skład, który 
redagował do tej pory informator nie jest konkurencją dla redaktora gazety, 
który jest profesjonalistą w tej dziedzinie a ryza papieru powinna się znaleźć. 
Pan Mieczysław Bąk zgłosił dwa wnioski poniewaŜ jest przekonany Ŝe Rada 
wniosek pierwszy odrzuci: pierwszy o wykreślenie § 5 z projektu uchwały  
a jeŜeli ten wniosek nie przejdzie to radny zgłosił drugi o treści: „UpowaŜnia się 
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do redagowania „Informatora Rady Gminy w BliŜynie radnego Mieczysława 
Bąka. Treść kaŜdego zredagowanego „Informatora” będzie uzgadniana  
z Wójtem Gminy Panem Mariuszem Walachnią. Koszty złoŜenia tekstu  
i wydruku pokrywa radny Mieczysław Bąk”. 
Pani Halina Fidor uwaŜa, Ŝe skład redagujący informator to na pewno nie 
profesjonaliści ale był wydawany na miarę swoich moŜliwości. Dodała, Ŝe coś 
się zaczyna i coś się kończy ale decyzję w tej sprawie podejmie Rada  
w głosowaniu. 
Pan Jacenty Kita zachęcał do współpracy radnych, sołtysów jak równieŜ 
Zespół redagujący dotychczasowy informator. Redaktor ceni sobie taką 
współpracę i oczekuje na materiały, które znajdą odbicie w gazecie 
samorządowej. Na 10-lecie informatora moŜna dołączyć do gazety wkładkę na 
ten temat tak jak to miało miejsce w Suchedniowie. 
Wójt  stwierdził, Ŝe obowiązkiem kaŜdej władzy jest informowanie o swoich 
poczynaniach. KaŜdy radny, sołtys moŜe zgłaszać swoje propozycje do gazety  
i na pewno nie będzie ingerencji cenzorskich. Wydawane dotychczas 
informatory przekazywały najczęściej informacje sprzed kilku miesięcy. 
Obecnie zamierza się je przekazywać na bieŜąco. Planuje się 8 wydań gazety 
rocznie i nie naleŜy robić z tego wydarzenia politycznego. Chodzi tylko o to, 
aby praca samorządu była przedstawiona rzetelnie. Będzie to na zdrowych 
zasadach. Nikt nie zarzuci, Ŝe ktoś naciąga, manipuluje, stawia kogoś w złym 
świetle czy robi kampanię. 
Pan Mieczysław Bąk stwierdził, Ŝe prace w zespole w 80% przejęli: Pan Jerzy 
Rams i Pani Halina Fidor. On jako trzeci członek zespołu ze względu na brak 
czasu mniej angaŜował się w pracę informatora. JednakŜe nie odczuł by 
informacje były nierzetelne. Chce tylko Ŝeby pewne tradycje podtrzymać a Rada 
w demokratycznym głosowaniu zdecyduje czy informator będzie nadal 
wydawany czy teŜ nie. 
Pani Ewa Łukomska popiera prośbę radnego Mieczysława Bąka. UwaŜa, Ŝe 
wykreślenie § 5 w niczym nie przeszkadza a informator dotrwa 10-lecia jego 
wydawania. Wydanie dwóch informatorów rocznie nie powinno sprawić 
zespołowi redagującemu większych kłopotów i przynieść wielkich nakładów 
pracy. Z końcem kadencji kończy się upowaŜnienie dla osób redagujących 
informator a zapisanie w nim historii na przestrzeni kilkunastu lat będzie 
pamiątką dla następnych pokoleń. Niejednokrotnie poszukuje się danych i nie 
ma materiałów w których pewne rzeczy byłyby zapisane. Taka sytuacja miała 
miejsce kiedy radna poszukiwała informacji o sołectwie Gilów i nie mogła ich 
nigdzie znaleźć. Dlatego wykreślenie § 5 nie będzie w niczym przeszkadzać  
i radni powinni wziąć to pod uwagę w głosowaniu. 
Pani Aleksandra Milanowska równieŜ popiera propozycję Pana Bąka. UwaŜa, 
Ŝe informator powinien doczekać 10-lecia jego wydawania. 
Pan Jarosław Bednarz stwierdził, Ŝe gazeta będzie podawać informacje  
o gminie a informator o Radzie i będą się wzajemnie uzupełniać a nie powielać. 



 17

Pani ElŜbieta Karpińska stwierdziła, Ŝe dyskusja trwa pół godziny nad tym 
czy mają być wydane dwa informatory, czy nie. Radna uwaŜa, Ŝe powinny być 
wydane, tym bardziej, Ŝe nie pochłaniają duŜych kosztów finansowych. 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania wniosku Komisji BudŜetowo-
Finansowej, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Gminy. 
Za skreśleniem w projekcie uchwały § 5 opowiedziało się 6 radnych, 5 było 
przeciwko, 3 wstrzymało się od głosu, w związku z czym wniosek przeszedł. 
Drugi wniosek zgłoszony przez radnego Mieczysława Bąka stał się 
bezprzedmiotowy.  
Pan Mieczysław Bąk był zaskoczony wynikiem głosowania  
i nie jest pewny czy dotychczasowy skład redakcyjny będzie chciał dalej 
współpracować przy redagowaniu informatora Rady. Radny wycofał drugi 
wniosek, podziękował za głosowanie nad utrzymaniem wydawania nadal 
informatora choć nie wie jak zespół redagujący będzie pracował ze względu na 
podzielone zdania o czym świadczył sposób głosowania członków zespołu. 
Przy 13 głosach za i 1 wstrzymującym się radni podjęli Uchwałę  
Nr XXIII/156/2009 w sprawie wydawania czasopisma samorządowego  
w gminie BliŜyn łącznie z przyjętą poprawką. 
k/ 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyraŜenia woli przystąpienia 
Gminy BliŜyn do Regionalnej Organizacji Turystycznej Województwa 
Świętokrzyskiego odczytała Pani Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe wszystkie komisje Rady pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie /14 głosów za/ podjęli Uchwałę Nr XXIII/157/2009  
w sprawie wyraŜenia woli przystąpienia Gminy BliŜyn do Regionalnej 
Organizacji Turystycznej Województwa Świętokrzyskiego. 
Ad. 9 
Pani Anna LeŜańska odczytała podziękowanie od rodziców dzieci z Płaczkowa 
dla radnego Jacka Krzepkowskiego, który widząc kierowcę jadącego w grupę 
dzieci idących ze szkoły zapobiegł nieszczęściu uniemoŜliwiając mu dalszą 
jazdę po pijanemu. 
Pan Jacek Krzepkowski wyraził zaskoczenie podziękowaniami stwierdzając, 
Ŝe w takiej sytuacji kaŜdy by się tak samo zachował jak on. 
Pani Aleksandra Milanowska gratulowała radnemu odwagi i bystrości umysłu. 
Ad. 10 
Obrady sesji trwały od godz. 1100  do godz. 1550. 
Sesję zamknęła Przewodnicząca Rady dziękując wszystkim za udział. 
 
Protokólant 
 
Anna Kowalik 


